

Chinese Journal of Applied Linguistics

Vol. 42, No. 1, Jan. 2019

Contents

Teacher Identity and Teacher Autonomy in Foreign Language Education

Guest Editor: Jing HUANG

Autonomy in English Language Teaching: A Case Study of Novice Secondary School Teachers in Hong Kong

..... *Jing HUANG, Kenny Yau Ning LOCK & Feng TENG* 3

Identity Transformation and Autonomy Development of Female Student English Teachers From Rural China

..... *Yuanyuan LIU, Xiaonan LI & Xiaoyan XING* 21

An Exploratory Study of Non-Native English-Speaking Teachers' Professional Identity Construction in a Globalizing China

..... *Zheng HUANG* 40

An Empirical Study on the Relationship Between Chinese Teachers' Attitudes Toward Identity and Teacher Autonomy

..... *Lina QIAN & Haiquan HUANG* 60

Second Language Acquisition

The Relationship Among Non-English Majors' Autonomous Learning Ability, Learning Burnout and English Grades: A Structural Equation Modeling Study

..... *Youkun WANG* 79

Review Article

Factors Related to EFL/ESL Learners' Reading Strategy Use: A Literature Review

..... *Jia LIN* 92

English as a Lingua Franca

English as a Lingua Franca: A New Approach for English Language Teaching in China?

..... *Jinghui SI* 113

Chinese Abstracts..... 136

中国应用语言学

第42卷 第1期 2019年1月

目 录

外语教育的教师身份与自主性

特约主编：黄景

- 英语教学自主性：一项香港中学新入职英语教师的个案研究
.....黄景 / 陆佑宁 / 滕锋 3
- 农村女性英语师范生的认同建构与自主性发展
.....刘媛媛 / 李霄男 / 邢晓燕 21
- 全球化影响下中国非母语英语教师职业身份构建探索性研究
.....黄铮 40
- 中国教师对身份的态度和教师自主之间关系的实证研究
.....钱莉娜 / 黄海泉 60

二语习得

- 非英语专业学生自主学习能力、学习倦怠与英语成绩关系的结构方程模型研究
.....王幼琨 79

文献综述

- 英语学习者使用阅读策略的相关因素
.....林佳 92

英语作为国际通用语

- 英语作为国际通用语：中国英语教学的新方式？
.....司静慧 113

- 中文提要 136